
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 21. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 879 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Mette Abildgaard (KF). 

 

Spørgsmål nr. 879:  

”I svar af 10/5-22 på SUU alm. del – spm. 547, svarer ministeren, at der ikke findes et 

registeroplysning om, hvor mange kvinder, der enten udviser symptomer på underliv-

ssygdommen endometriose eller hvor mange kvinder, der ”sendes til udredning eller 

behandling”. Kan ministeren forklare årsagen til, at man fra regeringens side har af-

vist at lave en handlingsplan for endometriose i Danmark, som man har gjort i Frank-

rig, og samtidig ikke kan give oplysninger om, hvor mange kvinder der enten udviser 

symptomer på underlivssygdommen endometriose eller årligt bliver diagnosticeret 

med sygdommen?” 

 

Svar: 

Grundet sommerferieperioden er det ikke muligt at besvare spørgsmålet inden for 

fristen. Jeg forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt primo september 2022 
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